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HN: Ministerstvo chce do čtyř let zdvojnásobit počet
gymnázií
PRAHA 27. ledna (ČTK) - Ministerstvo školství chce do čtyř let zdvojnásobit počet gymnázií. Plán na zvýšení počtu
tohoto typu středních škol nyní připravují ministryně školství Petra Buzková a vicepremiér pro ekonomiku Jiří Havel (oba
ČSSD). O nutnosti tohoto kroku přesvědčili podle informací dnešních Hospodářských novin na středečním jednání i
vedení ČSSD.
Na gymnázia se každý rok hlásí mnohem více studentů, než jsou schopny přijmout. Podle loňské analýzy ministerstva
školství se do čtyřletého studia na tomto typu středních škol přihlásilo téměř 25.000 žáků. Přijata jich byla polovina.
"Je o ně (gymnázia) největší zájem, jsou nejlevnější a nejvíc potřeba," shrnul v HN Havel důvody pro zvýšení jejich
počtu. Kvalitní výuka matematiky a jazyků, kterou nabízejí, je navíc nejlepším předpokladem pro pokračování na vysoké
škole. "V příštích letech by měla alespoň na nižších stupních vysokých škol studovat nejméně polovina populace. V
budoucnu osmdesát procent," věří Havel.
Plán chtějí Havel a Buzková předložit nejpozději v březnu. Součástí má být i nabídka finanční spoluúčasti krajům při
rozšiřování gymnázií, nebo přeměně některých odborných škol na gymnázia, sdělil listu poradce Buzkové Martin Profant.
Stínový ministr školství Walter Bartoš (ODS) podporu plánu podle HN nevylučuje, už před dvěma lety ve své koncepci
doporučil něco podobného. "Jen škoda, že to ČSSD napadlo až po osmi letech u vlády," řekl. Návrh považuje spíše
za předvolební manévr.
Zejména ministr průmyslu Milan Urban a ministr pro místní rozvoj Radko Martínek prosazovali na jednání vedení ČSSD,
aby bylo zachováno tradiční rozdělení vzdělávacích sektorů. Havel s Buzkovou se opírali o argument, že člověk s
gymnaziálními znalostmi matematiky má větší šanci zvládnout náročné studium špičkových technických škol, v nichž
je hlavní síla českého školství. Předložili také podklady, podle nichž je nezaměstnaný jen každý dvacátý absolvent
gymnázií, práci však nenajde každý desátý absolvent střední odborné školy.
Reformátoři budou muset přesvědčit ještě hejtmany, kteří rozhodují o síti středních škol. Někteří zatím podle HN o
návrzích pochybují. "V kraji má dnes gymnázium sedmnáct měst, v Českých Budějovicích je jich sedm, v Táboře dvě.
Myslím, že to stačí," míní jihočeský hejtman Jan Zahradník. Finanční podporu od státu by radši použil na rozšíření
stávajících škol.
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